
Prepis 

 

FS Bratislava, konferencia NP PARTI 2, MNO, 11.8.2022 

 

Prečo ste sa rozhodli vstúpiť do spolupráce s VS? 

Ľubica – nutnosť, nedá sa riešiť témy v jednej organizácii, spolupráca na Slovensku hapruje 

Juraj – u nás je prepojenie na štát dané misiou, ale je to nutnosť, podielať sa na participácii so 

štátom, na procesoch financovania 

Štefan – snažíme sa vplývať na tvorbu legislatívy 

Veronika – aj nutnosť aj výhody, fungujeme aj na princípe partnerstva kde sa dopĺňame, pracujeme aj 

na školách kde poskytujeme VPS, na národnej sa zapájame do konzultačných participatívnych 

procesoch, posúvame info štátnym orgánom 

Dávid – zastupujeme hasičov, iniciovanie legislatívnych zmien, keďže MV SR to nerobí 

Monika – posúvame info, čo potrebuje cieľová skupina, ... advokačná rovina, štát má scitlivovať 

verejnosť ale nerobí to, potrebujeme aby nám prispieval na kampane, zaskakovanie štátu nie je náš 

dlhodobý cieľ 

Dušan – najprv sme boli závislí na cudzích zdrojov, dnes skôr doplnkový zdroj, učíme klientov 

fundraising (SA) 

Viera – samosprávy registruje možno 1 deň v roku, autizmus ako menšina v menšine zdrav. Ochorení, 

chýba porozumenie 

Martin – VS poskytuje občas verejné priestory 

Ľubica – spolupráca s MŠVVaŠ, MK SR, potrebné je odovzdávať si skúsenosti (aj medzi organizáciami) 

 

Prekážky v spolupráci 

Viera – byrokracia, nie sú kapacity na spoluprácu, resp. sú obmedzené, preberanie projektov – 

vykrádanie, veľká organizácia financie dostane 

Dušan – podobne ako Viera + menšia ochota  

Alena – veľa mimovládok odrádza aj správanie politikov, postoj k mimovládkam, štát by mal viac 

oceniť prácu MNO, pochopiť že nemajú na všetko kapacity > nevedomosť štátu čo mumovládky 

robia, politici žijú v bubline, nepochopenie, strata kontaktu s potrebami ľudí a MNO 

Juraj – štát vás „preparticipuje“, „veď budte radi, že môžete participovať“ – ale bez finančnej 

podpory, tj. keď sa už spolupráca začne, tak toho štát očakáva príliš veľa 

Veronika – často je to nepochopenie štátu, čo MNO robí a potom aj nastavenie financovania. Máme 

vytvorené dobré vzťahy, vážime si že môžeme participovať, ale zároveň keď je všetko projektové, cez 

individuálnych donorov, málokedy sú zdroje na advokačné aktivity a pod. Ďalej je to byrokracia, 



komplexnosť pri eurofondoch, naozaj kapacitne to MNO nedávajú. Postoj samosprávy – napr. rómska 

minorita – veľmi záleží na hodnotovom nastavení primátora, starostu 

Štefan – pokiaľ nebudeme mať vo vedúcich funkciách štátnikov, tak to nepôjde. Politici budú 

prihliadať len na väčšinu. Napriek predloženým analýzam, vláda nechce ísť do nami navrhovaných 

riešení.  

Daniela – kultúrny problém, v zahraničí je to samozrejmosť, naučili sa za tie roky 

Ľubica – MNO otvárajú témy, ktoré sú tabu, alebo očakávanie jednostrannej pomoci zo strany MNO, 

ale nie naopak, občas sú MNO považované za nepriateľov, kt. štát len zneužívajú, MNO musia často 

vysvetľovať výdavky viac ako štátne organizácie. Pritom v MNO je väčší entuziazmus. Častokrát aj keď 

štát má v kompetenciách niektoré úlohy, nás sa pýtajú čo majú robiť (pozn. neodbornosť) 

Alena – často musíme komunikovať s 3 ministerstvami, ale kros-rezortná spolupráca je problém, 

možno by pomohla nejaká nadrezortná platforma 

Monika – absencia koordinácie nadrezortnej spolupráce, ale aj manažmentu jednotlivých rezortov, 

vznikajú nekoncepčné riešenia. Pre rezorty je ťažké robiť participatívne návrhy 

Juraj – MNO sú občas ako startupy – tie sú úspešní, keď do nich niekto zainvestuje – úspešnosť príde, 

keď si štát nápad MNO osvojí, ale nie ukradne, špeciálne tam, kde MNO nahrádza 

Ľubica – mali by sme byť partnermi, realizovať v spolupráci, a nie povedať, že zrazu MNO 

nepotrebuje, najmä ak tá služba MNO bola kvalitnejšia 

 

Faktory dobrej spolupráce? Aby sa vedeli MNO systematicky rozvíjať? 

Daniela – musíme to robiť my, MNO, štát to neurobí. Potrebujeme sa sieťovať – viď. Slovak global 

network – príklad sieťovania sektorov a MNO, chcú sa rozširovať ďalej, s prepojením na zahraničie, 

premiér registruje. 

Veronika – rešpekt a uznanie toho, že MNO sú experti v danej téme / cieľovej skupine, štát nikdy 

nemôže mať až tak hlboké pochopenie, mal by načúvať. Existuje participácia, áno, ale končí to na 

politickom rozhodnutí, potom to kumuluje frustráciu a niektoré MNO potom nechcú spolupracovať. 

Malo by byť našim cieľom aby MNO prebral na konci naše riešenia (pozn. napr. soc. inovácie) 

Štefan – aby nás štát bral ako partnerov, lebo sme experti vo vybr. Procesoch 

Martin – pozitívny faktor, depolitizácia a kontinuita vo VS (HR), nevidieť MNO ako konkurenta ale 

niekoho od koho sa môže učiť, politici by sa mohli prestať báť, že stratia vplyv v médiách 

Veronika – väčšinou to stojí na osobe, problém je fluktuácia 

Alena – veľa vecí by sa zmenilo, keby toľko úradníkov nevyhorelo, potom si vybíjajú frustráciu na 

iných, štát by sa mal o nich postarať, tiež problém fluktuácia aj vo vedúcich funkciách 

 

Čo by organizácia, s ktorou ide štát do spolupráce mala mať, dodržiavať 

Alena – štát vie, ktoré MNO sú kvalitné, nemali by to byť MNO „spriatelené“ so štátom, resp. sú aj 

také, ktoré zneužívajú štát 



Štefan – vo Švédsku napr. pri hasičoch, záchranároch zvolajú poplašný zásah, a sledujú, ktoré 

organizácie prídu a ktoré neprídu 

Veronika – aj MNO sektor musí sprofesionalizovať ako meriame výsledky, možno nie sú úplne 

preukázateľné vedecky, potrebujeme zmeniť naratív, že sa tu len hráme, ale že naozaj prispievame 

spoločnosti 

Viera – neexistuje stratifikácia MNO v rámci výziev, môžu sa uchádzať všetky, tj. získavajú veľké org. 

s veľkými rozpočtami, kt. vedia aj spolufinancovať, príp. neziskovky prepojené na verejnú správu. 

Pritom pre malú org. Je to otázka prežitia, pre veľkú nie 

Daniela – chýbajú merateľné výsledky, malé neziskovky môžu robiť výbornú robotu ale ani médiá to 

neberú... naozaj je dobré sa spolu sieťovať, aby dokázali informovať vedenie 

Ľubica – naozaj sú dôležité výsledky, aj ako dlho existuje,  

Dávid – treba jasne odlíšiť tých, čo pomáhajúa tých čo len užívajú fin. prostiedky 

Monika – potrebujeme organizácie, ktoré sú etické, majú dostatočný prierez v tom, čo sú potreby 

spoločnosti, nie „vzájomne prospešné 

Juraj – MNO môže viac hrať podľa pravidiel štátu, resp. si povedať podľa akých ideme hrať 

Iné 

Viera – veľmi by som si želala aby sa zmenil pohľad, že zraniteľné skupiny len berú peniaze, ale že 

majú aj benefit, je to príležitosť,  napr. tvorba prac. miest 

Ľubica – detto 

 

 

 

 

 


